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Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
 

25.01.2022 

1. Godkendelse referat 116 

Godkendt. 

2. Håndtering Corona  

a. Seneste nyt og status pt. – orientering  

 

Badelande er fortsat lukket frem til 31. januar. Herudover der er kun restriktioner i 

forhold til mundbind og Coronapas. 

Mødedato: 

25.01.2022 

Sted 

Online - Teams  

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

   117 / 2022 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 
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Bilag:  
  
Deltagere: 

Liselotte Jacobsen (LJ)  

Lone Madsen (LM)  

Mette Brendstrup (MB) 

Henrik Due (HD) 

Mads Ramsing (MR) 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ)  

Afbud: 

  

Sekretariatet: 

Karin Rye Riddermann (KRR) 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_Zjc5MDUxNmItZDgyYS00YTJlLWE0OTctZTc5ZTdmYjZmNmUz%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22e924d9ce-9315-46be-9e5e-ccedde1a7700%22%2c%22Oid%22%3a%22d2c8f2f8-3421-4055-9d36-79d38e065446%22%7d


 

 

 

 

 

 

Side 2 af 7 
 

Problematikken omkring definition af hvornår en facilitet er et badeland eller en 

svømmehal blev vendt.  

3. Siden Sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

b. AquaPunkt 

 
c. Erhvervslivredderprøven  

Briefing fra møde med Merete Riisager d. 13. december v. Mette udsat til næste møde. 

 

Evt. nyt fra Liselotte 

 

Liselotte gav en kort opdatering, herunder bl.a. næste dommerseminar 12-13/10 på 

Metalskolen, som endnu ikke er tilgængeligt for tilmelding endnu.  

Liselotte følger løbende op. 

 

Næste møde i styregruppen er fastsat til uge 8. 

 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Intet nyt 

 
e. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

 

Kort briefing / status fra Liselotte. 

 

Der var indkaldt til møde i uge 4, men det er udsat og ny dato afventer. 

 

f. Kurser 

Der kommer løbende tilmeldinger ind til forårets kurser og forespørgsler på interne kurser. 

 

g. LOA/Idan 

Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner: 
  

VidenHUB for fremtidens vandkultur  
     

Webinar 6 – 25. januar 12.45 -14.00: Energiforbrug og klima i danske svømmeanlæg  
Hovedkonklusionerne fra den tekniske undersøgelse af Senter for Idrettsanlegg og 
teknologi ved Norges tekniske-naturvitenskabelige universitet (NTNU) præsenteres – hvad 
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der sker under vandoverfladen? Og hvordan kan man kan forbedre indeklima og 
energiforbrug i danske svømme- og vandkulturanlæg? 
 
Programmet for webinaret er på plads. Både Klaus og Henrik deltager. 
 
Rapporten der samler op på svømmefaciliteter i Danmark med særligt fokus på energi og 
indeklima er udgivet. 
 
 

h. IAKS/IAKS Nordic 

Intet nyt. 
  

i. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen 

Intet nyt. 

 

j. KL 

Intet nyt 
 

k. HI/IFFD  

l. Intet nyt 
 

 

m. Andet 

 

Projekter: 

Gruppen har ikke været aktiv i lang tid. I 2021 har vi anvendt midler til projektet omkring 

fremtidens svømmefaciliteter, samt brochure omkring håndtering af corona i 

svømmehallen. Desuden tages midlerne til udviklingsdelen af AquaShare Live fra 

projektmidlerne. Dermed er kun anvendt knap 200.000 af de budgetterede budgetmidler i 

2021, og det besluttes (i sammenhæng med punkt 3) at hensætte de ikke-anvendte 

100.000 til projekter i 2022. 

Der er desuden budgetteret med 300.000 til projekter i 2022. 

 

Vi har netop modtaget ansøgning om støtte til et projekt vedr. undersøgelse af Risiko 

Perception i Danske Svømmehaller. Denne ansøgning behandles på næste 

bestyrelsesmøde. 

Vi er desuden blevet kontaktet telefonisk vedr. mulighed for støtte til et projekt omkring 

en filterteknologi som kan reducere energiforbruget i svømmebadet – og afventer nu en 

ansøgning. 
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Mulighederne vedr. projekter blev drøftet og det blev besluttet at den bestyrelse der 

sidder efter generalforsamlingen skal træffe en beslutning omkring den fremtidige 

arbejdsform.. 

 

Jan fra Humlehøjhallen er gået på pension og dermed udtrådt af gruppen. 

 

Udstilling: 

Vi er tidligere blevet enige om at gå bort fra idéen om AquaShareLive og i stedet fokusere 

på gode årsmøder, hvor vi hvert andet år kan tilbyde leverandørerne en større og mere 

aktiv deltagelse (taletid/”caféborde”). 

 

HI er gået sammen med Idrætsplatformen i Danmark (Henrik Brandt) og Idrættens 

Analyseinstitut om at lave Idrættens Branchedage i september. Læs mere her:  

https://mailchi.mp/e165205fb4de/strkt-partnerskab-udvikler-idrttens-branchedage-2022 

 

4. Årsmøde 2022 
 

Planlægning er godt i gang og tilmelding er åben og der kommer løbende tilmeldinger til. 
 
Vi forventer, at Mette i sin åbningstale skal fortælle om den nuværende bestyrelses arbejde og 
ambitioner for fremtiden – samt status på nogle af de projekter, som vi har arbejdet med og 
måske stadig gør. 
Vi forsøger at lokke Lars til at komme til Middelfart, så vi kan takke ham offentligt for hans 
engagement i foreningen og tiden som formand. 
 
Der er pr. 25. januar 44 tilmeldte udover bestyrelsen. 
Første deadline hos hotellet er 13. februar og den kommende tid fokuseres der i 
markedsføring på at man skal tilmelde sig nu hvis man vil være sikker på et hotelværelse. 
Forventningen er forsat, at vi når et tilfredsstillinden antal deltagere. 
 

5. Generalforsamling 2022 
a. Bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

 

På valg er: 
Medlemsgruppe A 

Henrik Due  
Liselotte Jakobsen 

 

Suppleant:  
Kent Nielsen  
Vakant 
 

Medlemsgruppe B, C og D 

https://mailchi.mp/e165205fb4de/strkt-partnerskab-udvikler-idrttens-branchedage-2022
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Carsten H. Jørgensen (indtrådt i bestyrelsen 9. december, da Kenneth Laursen 

udtrådte) 

Klaus Rask Pedersen 
 
Suppleant:  

Vakant 

 

Medlemsgruppe A: 

Henrik ønsker at genopstille.  

Liselotte ønsker at genopstille. 
 
Kent Nielsen, Haslev Svømmehal har tilkendegivet sit kandidatur som 
bestyrelsesmedlem.  
 
Jesper Misfelt, Aarhus Kommune har tilkendegivet sit kandidatur til posten som 
suppleant. 
 
Medlemsgruppe B, C og D: 
Klaus ønsker at genopstille 
Carsten ønsker at genopstille 
 
Peter Thygesen, Menerga / SystemAir har tilkendegivet sit kandidatur til posten som 
suppleant. 

 
b. Indkomne forslag 
 
Frist for at indsende forslag til behandling ved generalforsamling 2022 var 15. januar. 
Ved fristen var der indkommet tre forslag fra Kent Nielsen, Haslev Svømmehal: 
 
Forslag som ønskes optaget til beslutning 
Generalforsamlingen pålægger bestyrelsen, at punktet ”Sikkerhed og Livredning” skal 
fremgå som punkt 3 på bestyrelsens dagsorden ved hvert bestyrelsesmøde, således at 
bestyrelsen forholder sig til: drukneulykker i danske svømmebade samt 
uddannelsesniveau for livredder/livredderdommer. 
 
Forslag som ønskes optaget til beslutning 
Generalforsamlingen pålægger bestyrelsen at arbejde hurtigt og målrettet (i 2022) for 
en opdatering af Erhvervslivredderdommeruddannelsen, således at 
Erhvervslivredderdommeruddannelsen kommer op på niveau med 
Bassinlivredderdommeruddannelsen. 
 
Forslag som ønskes optaget til beslutning: 

 
Generalforsamlingen pålægger bestyrelsen, at kursus ”Livredderførstehjælp” skal 
fremgå af Danske svømmebade uddannelsestilbud, når det er muligt.  samt afholde 



 

 

 

 

 

 

Side 6 af 7 
 

minimum 1 uddannelsesdag for livredder med livredning og sikkerhed som tema, og 
derved øge sikkerheden og kvaliteten af livredningen i de danske svømmebade. 
 
Forslagene er rettidigt modtaget 5. januar og der er kvitteret for modtagelse samme 
dag. 
 
De tre forslag blev gennemgået. 

  

6. Økonomi 
 
Gennemgang årsafslutning og regnskab. 
 
Budget / regnskab 2021 blev gennemgået. 
 
Det blev besluttet at de omkostninger der har været til udvikling af årsmøde / udstilling flyttes 
til projektmidler og at der skal hensættes 100.000, - til kommende projekter. 
 
Budgetforslag for 2023, som skal godkendes ved generalforsamlingen, blev gennemgået. 
 
Kontingent: 
Henrik luftede muligheden for opdeling af kontingentet, så der er mulighed for en 
kontingenttype som inkluderer deltagelse ved X-antal arrangementer hen over året. 
 
For- og imod blev drøftet. 
Det blev aftalt, at forslaget skal tages op ved generalforsamlingen for at høre medlemmernes 
holdning til muligheden. 
 
Det blev besluttet at foreslå fastholdelse af de aktuelle kontingentsatser. 
 
Kurser: 
Prisniveauet blev drøftet. 
Henrik tilkendegav, at han gerne ser flere midler til kurser (og øvrige arrangementer) fremfor 
projekter. 
Liselotte bakkede om op synspunktet. 
 
Det blev drøftet om det strategiske fokus skal flyttes fra projekter til uddannelse og afvikling og 
dermed være med til at frigøre midler til at sænke priserne på kurser og arrangementer. 
 
Det blev besluttet at kurser og arrangementer skal budgetteres med 0,- 
 
Muligheden for at fremlægge to budgetter ved generalforsamlingen blev drøftet. 
 
Det blev besluttet at lave tilpasninger, så der budgetteres med et mindre overskud på 85.000, - 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 331 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 239  
Leverandør: 52  
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 18 
 

Budgettet opdateres og rundsendes for evt. kommentarer inden det rundsendes til 
medlemmerne. 
Årsregnskabet er lovet færdigt fra revisoren 7. februar, hvor efter det rundsendes. 

 
7. Kommende møder 

 
2. marts kl. 09.00 – 10.00 online. 
Dagsorden tilgår ca. en uge før mødet. 
Fokus er på forberedelse til Generalforsamlingen 
 
14. marts kl. 14.44 (dagen før årsmøde / generalforsamling) – Middelfart 
Dagsorden er med fokus på generalforsamling og herudover også opsamling på øvrige 
igangværende punkter samt.  
 

8. Eventuelt 
 

- 

Bilag 1 – Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato 

    

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

   

 
 

 


